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Protokół Nr 2/07 
Komisji Rolnictwa, Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska 
z dnia 15 stycznia 2007 r. 

 
 

Ad. 1 
 
Posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska otworzył Przewodniczący 

Pan Józef Konarczak, który powitał członków Komisji i zaproszonych gości. 
 
Ad. 2 
 
Obecni: 
 
Przewodniczący:                                                    Józef Konarczak  

Wiceprzewodniczący:                                            Leszek Kami ński 

Członkowie:                                                            Józef Czarnecki 

                                                                                 Grzegorz Józefowski  

                                                                                 Henryk Sadzki  

                                                                                 Alfred Siama  

                                                                                 Krzysztof Wachowiak  

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokółu. 

 
Na posiedzenie zostali zaproszeni goście: 

• Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak, 

• Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Starostwa 

Powiatowego w Gostyniu Pan Andrzej Szumski, 

• Pan Smektała Bogdan, 

• Pan Kubiak Zdzisław, 

• Pan Kubiak Andrzej, 

• Pan Muszyński Marek 
 
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący Pan Józef Konarczak zaprosił na posiedzenie przedstawicieli 
rolników w celu omówienia sytuacji niskiej ceny żywca. 
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Przewodniczący Pan Józef Konarczak poinformował zebranych o wysłaniu pisma 12 

stycznia 2007 roku do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi Pana Andrzeja Leppera w związku 

ze złożonym wnioskiem przez rolników. 
Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał kto podpisał się pod tym pismem. 

Przewodniczący Pan Józef Konarczak poinformował, że pod pismem podpisał się Starosta 

Pan Andrzej Pospieszyński i Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska. 
Radny Pan Krzysztof Wachowiak wyraził opinię, że powinien podpisać się jeszcze 

Przewodniczący Rady Powiatu. Zauważył również, że kwestia rozwiązania problemu 

rolników rozwija się zbyt wolno. 
Pan Marek Muszyński poinformował Komisję, że wniosek rolników do rządu o rozwiązanie 

coraz gorszej sytuacji na rynku skupu żywca osobiście wręczył Ministrowi Andrzejowi 

Lepperowi i nie usłyszał żadnych konkretnych rozwiązań. Wyraził również opinię, że każdy 

rolnik powinien wiedzieć o posiedzeniu Komisji, ponieważ przyszłyby najbardziej 

zainteresowane osoby. Pan Muszyński uważa, że na pismo Starostwa również nie będzie 

reakcji. Wyraził opinię, że rządzący powinni być szczególnie wyczuleni na mięso 

importowane a ceny skupu żywca zgłoszone do urzędu antymonopolowego. 
Przewodniczący Pan Józef Konarczak zauważył, że winę za złą sytuację ponoszą 

handlowcy, którzy ustalają ceny, a także sami rolnicy, którzy powinni być lepiej 

zorganizowani. 
Pan Bogdan Smektała odpowiedział, że nie ma współpracy między rolnikami, 

Przewodniczącym Komisji i handlowcami. 
Pan Andrzej Kubiak zasugerował, że cena żywca zależy od przedsiębiorców, takich jak 

Duda, czy Mróz, którzy dyktują ceny w kraju. 

Radny Pan Józef Czarnecki zapytał w czym może pomóc Komisja. 

Pan Andrzej Kubiak stwierdził, że Komisja powinna nalegać na jak najszybszy przyjazd 

Sejmowej Komisji Rolnictwa na teren powiatu. 
Radny Pan Grzegorz Józefowski zaproponował powołanie negocjatora, osoby niezależnej 

do rozmów z parlamentarzystami. 
Pan Andrzej Kubiak zauważył, że taką osobą może być Starosta. 

Pan Bogdan Smektała wyraził przekonanie, że sytuacja jest nadzwyczajna i Sejmowa 

Komisja Rolnictwa powinna przyjechać bez zbędnej zwłoki. Ponadto stwierdził, że 3-

osobowa delegacja władz Powiatu mogłaby udać się do Warszawy. Uważa, że 

przedstawicielstwo władz bardziej będzie się liczyć w rozmowach dwustronnych. 
Pan Zdzisław Kubiak uważa, że dopłaty bezpośrednie dla rolników są niewystarczające. 

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zaproponował, by Starosta Gostyński skontaktował się 

ze Starostami ościennych Powiatów. 
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Przewodniczący Pan Józef Konarczak powiedział, że w dniu jutrzejszym uda się do 

Starosty i ustali z nim kolejne kroki w celu rozwiązania kwestii cen żywca. 
Naczelnik Pan Andrzej Szumski zauważył, że rolnicy powinni stworzyć zorganizowane 

struktury, by lepiej dbać o własne interesy i skuteczniej wpływać na rząd. 
Przewodniczący Pan Józef Konarczak zaproponował kolejne spotkanie po zaplanowanych 

na 17 stycznia br. protestach rolników. 

 

Przedstawiciele rolników opuścili posiedzenie Komisji. 

 
Ad. 4 
 
Porządek posiedzenia przedstawił Przewodniczący Pan Józef Konarczak. 

W wyniku głosowania porządek posiedzenia został przyjęty 6 głosami „za”. 
Porządek posiedzenia stanowi załącznik do protokółu. 
 
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący Pan Józef Konarczak poddał pod głosowanie protokół Nr 1/06 z 
posiedzenia Komisji. 
Protokół został przyjęty głosami 5 „za” przy nieobecności Radnego Pana Krzysztofa 
Wachowiaka. 
 
Ad. 6 a 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
na 2007 rok przedstawiła Skarbnik Pani Eleonora Gościniak. 
Zarząd Powiatu Gostyńskiego przedkłada projekt uchwały budżetowej wraz z załącznikami 
na 2007 rok. 
 

Planowane dochody wynoszą 46.746.800 zł 

Planowane wydatki wynoszą 49.904.000 zł 

Deficyt budżetowy wynosi 3.157.200 zł  

 

Źródłem pokrycia deficytu budżetowego będzie kredyt zaciągnięty w banku krajowym.  

Projekt uchwały budżetowej przygotowany został zgodnie z uchwałą Nr XLVI/355/2006 Rady 

Powiatu Gostyńskiego z dnia 31 sierpnia 2006 roku w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej, uchwałą Nr 143/1122/06 Zarządu Powiatu Gostyńskiego z dnia 
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18 września 2006 roku w sprawie opracowania materiałów planistycznych na rok budżetowy 

2007 przez podległe jednostki organizacyjne oraz powiatowe inspekcje i straże, podjętą na 

podstawie § 1 ust. 2 cytowanej wyżej uchwały Rady.  

Do projektu uchwały budżetowej załączone są następujące załączniki: 

 

Wraz z projektem uchwały budżetowej Zarząd przedstawia również Radzie informację 

o stanie mienia komunalnego wg stanu na dzień 30 września 2006 roku, informację  
o dopłatach z budżetu powiatu do zadań z zakresu administracji rządowej, informację  

o sytuacji finansowej powiatu oraz prognozę długu powiatu w latach 2007-2013. 

 

Ponadto Zarząd proponuje, by Rada: 

 

1. Udzieliła Zarządowi upoważnień, które pozwolą prawidłowo wykonywać uchwalony 

przez Radę budżet powiatu. Upoważnienia te dotyczą: 

1) § 9 ust..1 pkt. 1 projektu uchwały - zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie 

występującego w ciągu roku budżetowego deficytu budżetowego. W związku z tym, że 

wszystkie dochody budżetu powiatu przekazywane są przez różnych dysponentów, może się 

zdarzyć tak, iż nie wpłyną one w terminie, a zarząd zobligowany terminami (np. do wypłaty 

wynagrodzeń w podległych jednostkach) do regulowania zobowiązań nie będzie mógł ich 

dokonać, gdyż nie będzie na rachunku bankowym środków. Mając takie upoważnienie, 

będzie można zaciągnąć w banku prowadzącym obsługę bankową kredyt krótkoterminowy, 

który zostanie spłacony, gdy wpłyną należne środki od właściwego dysponenta. Kredyt ten, 

zgodnie z art. 82 ust.1 pkt. 1 ustawy o finansach publicznych może być zaciągnięty na okres 

dłuższy niż do 31 grudnia danego roku.  

Upoważnienie takie może otrzymać zarząd na podstawie art. 184. ust. 2 pkt 1 ustawy o 

finansach publicznych, ponadto zgodnie z art. 12 pkt. 8 lit. „d” ustawy o samorządzie 

powiatowym do wyłącznej właściwości rady należy ustalanie maksymalnej wysokości 

pożyczek i kredytów krótkoterminowych zaciąganych przez zarząd. 

3) § 9 ust.1 pkt 2 - dokonywania określonych zmian polegających na przeniesieniu 

planowanych wydatków pomiędzy paragrafami i rozdziałami w ramach działów klasyfikacji 

budżetowej z wyłączeniem wydatków majątkowych, na podstawie art. 188. ust. 2 pkt. 1 w 

związku z art. 184  ust. 2  pkt. 2 ustawy o finansach publicznych. 

 

4) § 9 ust.1 pkt. 3 - lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych 

bankach na podstawie art. 195 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. 

 

5) § 9 ust.1 pkt. 4 - zaciągania zobowiązań na finansowanie wydatków z tytułu limitów na  
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 wieloletnie programy inwestycyjne w latach i kwotach, zgodnie z załącznikiem Limity 

wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu Gostyńskiego na lata 2007-2009 na 

podstawie art. 184 ust. I pkt. 10a) w związku z art. 166 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych. 

6) § 9 ust.1 pkt. 5 zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 

następnym (2007) jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania powiatu i termin 

zapłaty upływa w 2007 roku na podstawie art. 184 ust. I pkt. 10b). 

 

2. Określiła maksymalną kwotę poręczeń udzielanych przez Zarząd w ciągu roku 

budżetowego w wysokości 600.000 zł i pożyczek do kwoty 500.000 zł - § 9 ust. 2.  

 

3. Ustaliła kwotę 1.000.000 zł, do której Zarząd może samodzielnie zaciągać zobowiązania 

- § 9 ust. 3. 

  

4. Ustaliła dla powiatowych jednostek budżetowych następujące zasad rozliczeń zwrotu 

wydatków - § 9 ust.4: 

1) uzyskane przez powiatowe jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych w 

roku budżetowym 2007 przyjmowane są na rachunek bankowy i zmniejszają 

wykonanie wydatków roku 2007, 

2) uzyskane przez powiatowe jednostki budżetowe powiatu zwroty wydatków 

dokonanych w poprzednich latach budżetowych przyjmowane są na rachunek 

bankowy i stanowią dochody powiatu roku 2007. 

 

5. Ustaliła roczne limity dla 

      1) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na sfinansowanie 

przejściowego deficytu budżetu – w kwocie 1.000.000 zł; 

2) zobowiązań z tytułu nowych kredytów (pożyczek) zaciąganych na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu; 

 3) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów i pożyczek  

 

Projekt budżetu przygotowany został w oparciu o projekty złożone przez jednostki oraz 

o zawiadomienie Wojewody o dotacjach i Ministra Finansów o subwencjach i udziałach 

w podatkach.  

Udział w podatku od osób fizycznych wynosi 10,25 % i na 2007 rok szacowany jest w kwocie 

wyższej niż w roku 2006.  
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Udział w podatku dochodowym od osób prawnych został zaplanowany wg przewidywanego 

wykonania w roku 2006. 

Wyższa jest część oświatowa subwencji ogólnej oraz część wyrównawcza, natomiast 

mniejsza jest część równoważąca.  

Dochody z opłat komunikacyjnych przyjęto na podstawie szacunkowych wyliczeń. W stosunku 

do roku 2006 roku poziom wpływów do budżetu planowany jest mniejszy w związku 

z obniżeniem opłat za karty pojazdów. 

Zaplanowano wyższe dochody z tytułu odpłatności za pobyt mieszkańców w domach pomocy 

społecznej w związku z wyższym wskaźnikiem kosztów utrzymania w stosunku do roku 2006. 

Natomiast pozostałe dochody zaplanowano na podstawie przewidywanego wykonania 2006 

roku.  

 W projekcie budżetu zaplanowano:  

- wydatki inwestycyjne w wysokości 4.864.075 zł, co stanowi 9,74 % 

w stosunku do wydatków ogółem oraz 10,4 % do dochodów 

- dotacje dla podmiotów : jednostek samorządu terytorialnego, 

stowarzyszeń i innych podmiotów realizujących zadania powiatu 

- rezerwy: ogólną, celowe: na zdania oświatowe, pomoc społeczną 

i poręczenia. 

Proponowana maksymalna kwota poręczeń udzielanych przez Zarząd w ciągu roku 

budżetowego w wysokości 600.000 zł - § 9 ust. 6 – dotyczy planowanych poręczeń pożyczki 

na zakup leków dla SP ZOZ. W związku z udzielaniem poręczeń utworzono rezerwę w 

budżecie w kwocie mniejszej niż w roku 2006, gdyż niższe są kwoty pożyczek. 

 

Kwota na spłatę rat kredytów i pożyczek z lat ubiegłych wynosi 3.101.075 zł, co stanowi 6,63 

% w stosunku do dochodów 

Proponowany kredyt do zaciągnięcia w roku 2007 wynosi 6.258.275 zł i przeznaczony jest 

na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego oraz na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

 

Przewidywane zadłużenie powiatu na koniec roku 2007 wynosi 15.274.651 zł, co stanowi 

32,68 %. 

Przewidywane jest zmniejszenie deficytu o kwotę pomocy finansowej z gmin na wykup 

budynku szpitala.  

Zarząd Powiatu, przedkładając projekt budżetu, wnosi o przyjęcie proponowanego projektu 

uchwały budżetowej na 2007 rok wraz z załącznikami. 
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Radny Pan Krzysztof Wachowiak zaproponował, by przeznaczyć na organizowane przez 

Gminne Koła Hodowców Bydła konkursy po 500 zł i traktować jako formę promocji Powiatu. 
Radny Pan Grzegorz Józefowski zauważył, że należy złożyć wniosek w terminie. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak przyznała, że są w budżecie Powiatu środki na 

promocję Powiatu.  
Radny Pan Leszek Kamiński zapytał czy kluby sportowe wywiązały się z otrzymanej 

dotacji. 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że Starostwo wywiązało się z umów 

promocyjnych, natomiast kluby miały czas do 15 stycznia br.  
Radny Pan Henryk Sadzki zapytał jakie są plany przebudowy szpitala w Gostyniu i ile 

będzie ta przebudowa kosztować. 
Radny Pan Leszek Kamiński zapytał ile dofinansowuje Powiat do pływalni w Gostyniu. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak poinformowała, że jest podpisana umowa na 3 mln, z 

czego w roku 2007 Starostwo wyda 1 mln zł.  
Przewodniczący Józef Konarczak wyraził przekonanie, że warto dokładać pieniądze na 

basen, gdyż jest to forma realizacji polityki prozdrowotnej. 
Radny Pan Henryk Sadzki poprosił o wyjaśnienie zaplanowanej kwoty 38 tys. zł na 

leśnictwo. 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że wiąże się to z Agencją Rolną Skarbu 

Państwa, a pieniądze przeznaczone są na zalesianie. 
Radny Pan Henryk Sadzki zapytał, czy te środki są wystarczające. 

Naczelnik Pan Andrzej Szumski wyraził przekonanie, że kwota ta jest wystarczająca. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak poinformowała Komisję, że środki Starostwo otrzymuje 

z Agencji, a następnie przekazuje je rolnikom. Natomiast rolnicy wnioski o dopłaty składają 

bezpośrednio do Agencji.  
Radny Pan Leszek Kamiński zapytał czy można przekazać utrzymanie dróg powiatowych 

gminom, zwłaszcza te drogi, które dla Powiatu nie są koniecznie potrzebne. 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że gminy muszą się zgodzić na takie 

przejęcie. 
Radny Pan Leszek Kamiński zapytał czy planuje się wydatki na remonty szkół. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że wydatki te są bardzo ograniczone. 

Natomiast Starostwo stara się o otrzymanie standardów z województwa na domy pomocy 

społecznej. Ponadto dąży się do zbilansowania tych placówek. 
Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał jakie jest zadłużenie Powiatu. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że około 30 %. Pani Skarbnik 

poinformowała również, że Starostwo nie może pozwolić sobie na nie wzięcie kredytu, gdyż 
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do końca nie wiadomo jakie będą wpływy do budżetu. W chwili obecnej wartość kredytu 

wynosi 3 mln zł, a deficyt 3 mln zł. 
Radny Pan Grzegorz Józefowski uważa, że wręcz wskazane jest brać kredyty na 

inwestycje, jeśli są one współfinansowane przez środki unijne, bowiem dzięki temu można 

wiele zdziałać. 
Radny Pan Leszek Kamiński zapytał jak się kształtuje sytuacja dofinansowania szpitala w 

Gostyniu przez gminy. 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak poinformowała, że łącznie gminy zapłaciły 1381,303 zł. 

Gostyń zapłacił 507,852 zł, Borek Wlkp. 70 tys., Krobia – 234 tys., Pogorzela – 50 tys. W 

Piaskach Rada Miejska podjęła uchwałę, lecz nie nastąpiło jej wykonanie. Zarówno Pępowo 

jak i Poniec również nic nie zapłaciły. 
Radny Pan Leszek Kamiński zapytał o łączną kwotę z jaką zalegają gminy. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że kwota ta opiewa na 469 tys. 

Radny Pan Henryk Sadzki stwierdził, że niedopuszczalne jest, aby gminy nie wywiązywały 

się ze swoich zobowiązań. Zwrócił uwagę również na sytuacje, kiedy Powiat inwestuje na 

terenie gminy, np. wyłożenie chodników, a gmina nie dokłada się do tej inwestycji.  
Radny Pan Leszek Kamiński uważa, że nie powinna zaistnieć sytuacja, że część gmin 

wywiązuje się z umów a inne nie. Tworzymy wspólnotę i zadania realizujemy wspólnie. 

 
Radny Pan Henryk Sadzki złożył dwa wnioski: 

a) wniosek o wyegzekwowanie należności od gmin Powiatu Gostyńskiego na 

dofinansowanie wykupu budynku szpitala w Gostyniu, 

b) wniosek o przyjęcie zasady, by prace inwestycyjne lub remonty wykonywane z 

inicjatywy Powiatu na terenie gminy były współfinansowane przez samorządy 

gminne. 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek o wyegzekwowanie należności od 

gmin Powiatu Gostyńskiego na dofinansowanie wykupu budynku szpitala w Gostyniu. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 6 głosami „za” i 1 „wstrzymującym”. 
 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie zasady, by prace 

inwestycyjne lub remonty wykonywane z inicjatywy Powiatu na terenie gminy były 

współfinansowane przez samorządy gminne. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 3 głosami „za”, 3 „wstrzymującymi” i 1 
„przeciw”. 
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Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu 
Gostyńskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2007 rok. 
W wyniku głosowania uchwałę podjęto głosami 5 „za”, 1 „wstrzymującym” i 1 
„przeciw”. 
 
Ad. 6 b 
 
Naczelnik Pan Andrzej Szumski wyjaśnił czym zajmuje się Wydział Rolnictwa, Leśnictwa i 

Ochrony Środowiska. Wymienił pobieranie próbek wody, badanie jakości gleb, realizację 

Powiatowego Programu Redukcji Populacji Lisów, zalesianie, likwidację eternitu-azbestu. 

 
Przewodniczący Pan Józef Konarczak przełożył na następne posiedzenie uchwalenie 

planu pracy Komisji. 

 

 

 
                                                                                     Przewodnicz ący Komisji 
                                                                  Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
 
                                                                                          Józef Konarczak  
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: Agnieszka Szczepaniak 

 

 

 
 

 


